

BRITAIN'S SLATER AND BRADSHAW CROWNED IN PORTUGAL

8 Nov 2020



The conclusion of the 2020 FIA Karting World Championship - OK & Junior had no lack of turnarounds before crowning two new British Champions. The omnipresent rain on Sunday 8th November on the Kartódromo Internacional do Algarve played a major role in the final outcome. Freddie Slater, winner in the last metres in the Junior category, and Callum Bradshaw, incredibly dominating in the OK Final, deserve the warmest congratulations.

The rain didn't fall during the entire day, but the circuit of Portimão remained constantly very wet during the whole Competition. The contrast with the previous day set up a new balance of power in the last Qualifying Heats of the morning. As it was difficult to escape from all the traps set by the limited grip, there were many small race incidents. Several Drivers left their illusions on the edge of the track during uncontrolled slides that could happen at the beginning of the race as well as in the lead up to the finish.

JUNIOR: SLATER TITLED AFTER A BATTLE

The last three Qualifying Heats on Sunday morning didn't really upset the hierarchy of the FIA Karting World Championship - Junior, but they did deal some cards before the Final. Brando Badoer (ITA - KR/lame/MG), Tymoteusz Kucharczyk (POL - RK/TM Racing/MG) and Evan Giltaire (FRA - Sodi/TM Racing/MG) for instance found themselves in much less favourable situations, as did Keanu Al Azhari (AER - KR/lame/MG), Alex Powell (JAM - KR/lame/MG) and Connor Zilisch (USA - Tony Kart/Vortex/MG).

Christian Ho (SGP - KR/lame/MG) started from pole position for the Final alongside European Champion Ugo Ugochukwu (USA - KR/lame/MG). An minor incident involving several karts took place shortly after the

start and the "slow" procedure was initiated to clear the track and its surroundings. Freddie Slater (GBR - Kosmic/Vortex/MG) had already taken the lead and Ho was chasing after him. Harry Burgoyne (GBR - KR/lame/MG) and Arvid Lindblad (GBR - KR/lame/MG) came to join the battle. After mid-race, Slater seemed to be on his way to an easy victory with his lead of more than 1,5". But Lindblad mastered the wet track perfectly and came closer and closer in the last laps. An intense battle between Lindblad and Slater took place watched by Ho who went slightly off the track and tried to take advantage of it. Lindblad seemed to be in a position to take the victory in the last corners, but Slater didn't give up and finally won by a few thousandths of a second. Lindblad was then penalised for an incorrectly positioned front fairing and it was Tuukka Taponen (FIN - Tony Kart/Vortex/MG) who took second place with a gain of seven places. Still present in the leading group, Burgoyne finished third on the podium, ahead of Ho and Lindblad in fifth position.

Freddie Slater was crowned FIA Karting World Champion - Junior at the age of 12 in the colours of the Ricky Flynn Motorsport team.

UNSTOPPABLE DOMINATION OF BRADSHAW IN THE FINAL

Leader of the Qualifying Heats of the FIA Karting World Championship - OK with his three victories the day before, Taylor Barnard (GBR - KR/lame/LeCont) maintained his status on Sunday morning despite the already impressive comeback of Callum Bradshaw (GBR - Tony Kart/Vortex/LeCont) in the rain. These two Drivers shared the front row of the Final in front of two experienced opponents, Lorenzo Trivisanutto (ITA - Parolin/TM/LeCont) and Pedro Hiltbrand (ESP - Tony Kart/Vortex/LeCont). The poleman Matheus Morgatto (BRA - Birel ART/TM Racing/LeCont) was one of the Drivers that was delayed in the morning.

The rain had calmed down by the time of the start, but the track was still wet. A collision occurred shortly after the lights went out and the race was neutralised. A new start was given 25 minutes later, but neither Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR/lame/LeCont), nor Maya Weug (NLD - Birel ART/TM Racing/LeCont) were able to get back on track.

Bradshaw was immediately very fast in these track conditions. Barnard couldn't follow his rapid pace and was soon under threat from Hiltbrand and his team-mate Joe Turney (GBR - Tony Kart/Vortex/LeCont). Further back, some slippery figures continued to eliminate serious contenders. Without ever reducing his pace, Bradshaw let his joy explode by crossing the finish line more than six seconds ahead of Turney and Hiltbrand, a winning triple for the Tony Kart Racing Team. Morgan Porter (GBR - KR/lame/LeCont) ensured a strong 4th place ahead of Barnard, whereas Trivisanutto finished 6th. Two official CRG drivers made strong comebacks during the race: Rasmus Joutsimies (FIN - CRG/TM Racing/LeCont) to 8th with a gain of 19 places and Ruben Moya Lopez (ESP - CRG/TM Racing/LeCont) 10th with a gain of 22 places.

At the age of 19, British driver Callum Bradshaw was crowned FIA Karting World Champion - OK in the colours of the Tony Kart Racing Team, four years after winning the FIA Karting Academy Trophy.

The results of the Portimão Competition are available on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

LES BRITANNIQUES SLATER ET BRADSHAW CONSACRÉS AU PORTUGAL

La conclusion du Championnat du Monde FIA Karting - OK & Junior 2020 n'a pas été avare en retournements de situation avant de couronner deux nouveaux Champions britanniques. La pluie omniprésente dimanche 8 novembre sur le Kartódromo Internacional do Algarve a joué un grand rôle dans le dénouement final. Freddie Slater, vainqueur dans les derniers mètres en Junior, et Callum Bradshaw,

incroyablement dominateur au cours de la Finale OK, méritent les plus chaudes félicitations.

La pluie n'est pas tombée pendant toute la journée, mais le circuit de Portimão est resté constamment très mouillé durant toute la Compétition. Le contraste avec la veille a mis en place un nouveau rapport de force dès les dernières Manches Qualificatives du matin. Les faits de courses ont été très nombreux tant il était difficile d'échapper à tous les pièges tendus par une adhérence limitée. Plusieurs Pilotes ont laissé leurs illusions sur le bord de la piste lors de glissades incontrôlées pouvant survenir aussi bien en début de Course qu'en vue de l'arrivée.

JUNIOR : SLATER TITRÉ AU BOUT DE LA BATAILLE

Les trois dernières Manches Qualificatives disputées dimanche matin n'ont pas réellement bouleversé la hiérarchie du Championnat du Monde FIA Karting Junior, mais elles ont tout de même rebattu certaines cartes avant la Finale. Brando Badoer (ITA – KR/lame/MG), Tymoteusz Kucharczyk (POL – RK/TM Racing/MG) et Evan Giltaire (FRA – Sodi/TM Racing/MG) se sont par exemple retrouvés dans des situations beaucoup moins favorables de même que Keanu Al Azhari (ARE – KR/lame/MG), Alex Powell (JAM – KR/lame/MG) ou Connor Zilisch (USA – Tony Kart/Vortex/MG).

Christian Ho (SGP – KR/lame/MG) s'élançait depuis la pole position pour la Finale aux côtés du Champion d'Europe Ugo Ugochukwu (USA – KR/lame/MG). Un incident impliquait sans gravité plusieurs karts peu après le départ et la procédure "slow" était déclenchée pour dégager la piste et ses abords. Freddie Slater (GBR – Kosmic/Vortex/MG) avait déjà pris les commandes et Ho se lançait à sa poursuite. Harry Burgoyne (GBR – KR/lame/MG) et Arvid Lindblad (GBR – KR/lame/MG) venaient se mêler aux débats. Après la mi-course, Slater semblait en route vers une victoire facile avec son avance de plus de 1,5". Pourtant, Lindblad maîtrisait parfaitement la piste humide et se rapprochait à grands pas dans les derniers tours. Un affrontement intense se produisait entre Lindblad et Slater sous les yeux de Ho qui sortait légèrement de la piste en essayant d'en profiter. Lindblad semblait en mesure de s'imposer dans les derniers virages, mais Slater ne s'avouait pas vaincu et arrachait finalement la victoire pour quelques millièmes de seconde. Lindblad était ensuite pénalisé pour un carénage avant incorrectement positionné et c'est Tuukka Taponen (FIN - Tony Kart/Vortex/MG) qui se classait deuxième avec un gain de 7 places. Toujours présent dans le groupe de tête, Burgoyne montait sur la troisième marche du podium en devançant Ho et Lindblad 5e.

Freddie Slater était couronné à 12 ans Champion du Monde FIA Karting – Junior sous les couleurs de l'équipe Ricky Flynn Motorsport.

DOMINATION IMPARABLE DE BRADSHAW EN FINALE

Leader des Manches Qualificatives du Championnat du Monde FIA Karting – OK avec ses trois victoires la veille, Taylor Barnard (GBR – KR/lame/LeCont) maintenait son statut dimanche matin malgré le retour déjà impressionnant de Callum Bradshaw (GBR – Tony Kart/Vortex/LeCont) sous la pluie. Ces deux Pilotes se partageaient la première ligne de la ligne de départ de la Finale devant deux adversaires expérimentés, Lorenzo Trivisanutto (ITA – Parolin/TM/LeCont) et Pedro Hiltbrand (ESP – Tony Kart/Vortex/LeCont). Le poleman Matheus Morgatto (BRA – Birel ART/TM Racing/LeCont) faisait parti des Pilotes retardés dans la matinée.

La pluie s'était calmée au moment du départ, mais la piste restait détrempée. Un accrochage se produisait peu après l'extinction des feux et la Course était neutralisée. Le temps de tout remettre en ordre, un nouveau départ était donné 25 minutes plus tard, mais ni Andrea Kimi Antonelli (ITA – KR/lame/LeCont), ni Maya Weug (NLD – Birel ART/TM Racing/LeCont) n'étaient en mesure de repartir.

Bradshaw se révélait tout de suite extrêmement rapide dans ces conditions de piste. Barnard ne pouvait pas suivre son rythme infernal et se retrouvait bientôt sous la menace de Hiltbrand et de son équipier Joe Turney (GBR – Tony Kart/Vortex/LeCont). Plus loin, des sorties de piste continuaient à éliminer certains

prétendants sérieux. Sans jamais réduire sa cadence, Bradshaw laissait exploser sa joie en franchissant en grand vainqueur la ligne d'arrivée plus de 6 secondes devant Turney et Hiltbrand, soit un triplé gagnant pour le Tony Kart Racing Team. Morgan Porter (GBR – KR/lame/LeCont) assurait une belle 4e place devant Barnard, tandis que Trivisanutto terminait 6e. Deux Pilotes officiels CRG se sont illustrés par des fortes remontées durant la course : Rasmus Joutsimies (FIN – CRG/TM Racing/LeCont) 8e avec un gain de 19 places et Ruben Moya Lopez (ESP – CRG/TM Racing/LeCont) 10e avec un gain de 22 places.

A 19 ans, le Britannique Callum Bradshaw était couronné Champion du Monde FIA Karting – OK sous les couleurs du Tony Kart Racing Team, quatre ans après avoir remporté le Trophée Académie FIA Karting.

Les résultats de la Compétition de Portimão sont disponibles sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.